
Referat, Bestyrelsesmøde den 25.april. 
2025  
Tilstede: Søren Krogh, Lene Iversen, Danna Borg, Poul Bækbo, 
Karsten  Kragh Hansen, Jørgen Ulvund Forfald: Mike Thygesen  

Sammenslutningen af danske småøer tilbyder hjælp til at se på 
Endelaves  klimaberedskab. Vi er positive. Jørgen sender mail.  

Sandra, vor kontaktperson i Horsens Kommune inviteres med til 
mødet  onsdag den 18.juni med Ø-sammenslutningen og 
Landdistriktsrådet.  Jørgen holder kontakten til Sandra. Poul og 
Karsten er kontaktpersoner for  mødet.  

Endelave Beboerforenings samlede bestyrelse støtter ikke at der 
afholdes  traktortræk på øen i 2026. Vi mener ikke det er foreneligt 
med vor status  som Natur 2000 område og en del af Naturpark 
Svanegrund. Det er heller ikke foreneligt med SFU-planens ønske 
om at fremme bæredygtig turisme. 

Dorte Knudsen har de sidste mange år været Bestyrelsens 
repræsentant i  Skoleforeningens bestyrelse. Det takker vi for. Efter 
at Dorte både har  overtaget stillingen som kasserer og fremstår 
som daglig leder, ønsker vi  at Lars Møller  fremover er 
Beboerforeningens repræsentant. Jørgen møder  på 
Skoleforeningens Generalforsamling lørdag den 26.april kl. 11.30.  

Mike følger op på henvendelser om bredbånd til øen.  

Mike følger op på henvendelser fra Mobile Pay.  

Vi ønsker en anden mødedato for det næste online møde om 
SFU-planen for  Endelave. Jørgen kontakter Sofie, der kommer 
med forslag til  mødetidspunkt.  



Ny Lokalplan, møde med Forvaltningen den 8.maj kl. 10.00 
planlægges  den 7.maj kl. 20.00 i mødelokalet. Vi står for kaffe 
og kage. Regningen  sendes efterfølgende til Kommunen. Vi 
opfordrer kommunen til at sende relevante input til emner til 
info@endelavebeboerforening.dk 

Bestyrelsen tager Mikes kvartalsregnskab til efterretning. Se 
vedlæg. Vi  foreslår at vi på næste Generalforsamling diskuterer 
om vi skal sætte  prisen for medlemskab op? 

 
Vi bliver opfordret til at betale ind til Kaninofolderen. Vi mener det 
er en  opgave for erhvervslivet og Færgedriften der har glæde af 
flere turister. Vi sender bolden videre. Grib!!  

De ødelagte færiste på Øvre planlægges erstattes i løbet af 
kort tid. Kontaktperson Karsten.  

Danna har kommet langt med Dark Sky projektet. 150 siders 
ansøgning  venter forude. Danna informerer kommunen om at 
der er foretaget indledende målinger og opstart-ansøgning er 
sendt til Dark Sky organisationen.  

Opmærkning på havnen i Snaptun udføres når Endelave færgen 
er tilbage  fra dokken efter 5.maj. Nu står der for mange biler og 
spærrer for opmaling.  

I forbindelse med x-tra færgeafgange har kommunen netop rettet 
en regnefejl, så takststigningen for at betale for de 12 færger bliver 
halveret. Mike og Karsten har indsendt sine forslag. Vi håber 
færgeledelsen er lydhør. 

SAMN planlægger at grave Kongevejen op i september. Hvis det 
ikke  lykkes, udsættes det til foråret 2026. Resten af asfalten 
kommer først efter  det. Måske havnen kunne asfalteres separat?  



Der blev i påsken afholdt et kort møde om hvordan vi angriber 
Bosætning. COLD HAWAI, se på youtube.com, er en anden måde 
at tænke på. Vise  det vi har, frem, ikke det vi kunne tænke os. Det 
handler ikke om hvor  mange der kommer, men om hvem der 
kommer. Bruge alle udendørs aktiviteter som et aktiv for 
bosætning. 

Det ser ud som om ALBO´s 4 lejligheder nu er udlejet. Tillykke med 
det.  

Naturpark Svanegrunds venner er nu etableret. Danna er med i 
bestyrelsen  og Jørgen er suppleant. Hanne Døssing er med i et 
fagudvalg.  

Frivilligheden får 10 millioner, vi søger om et beløb for at 
belønne  frivilligheden på Endelave. Jørgen følger op. 

Pouls referatet fra Borgermødet i påsken ligger under 
Dokumenter. 

 
Referent: Jørgen 


